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VERSLAG MILIEURAAD 

ZITTING VAN 3 OKTOBER 2024 

Aanwezig : Stemgerechtigde leden [8/13];  
Els Ronsse – Erwin De Meulemeester – Johan Veys – An Cardon 
– Paul Cardon – Marc Van De Populiere – Mia Van Daele – Filip 
Van den Dorpe – Eddy Ghistelinck 

Niet stemgerechtigde leden [2/5]; 
Marleen Van De Populiere – Pascal Van Merhaeghe 

Ambtshalve lid : Christophe Poupaert – milieuambtenaar, secretaris 
 Luc Vander Meeren – burgemeester / schepen van leefmilieu 

Verslagneming: Nicky Haerinck – Adm. medewerker milieudienst 

Verontschuldigd : Geert Vanaerde – Bart Beyaert – Nico De Wulf – Koen 
Desloovere – Jimmy Santens 

Afwezig zonder verontschuldiging: Joost Beel - Nausika Verhulst – Kurt Devos – Dirk Moerman 
_______________________________________________________________________ 

DAGORDE: Klimaat 
1. Hemelwater- en droogteplan: advies 

Afval: 
2. Huis-aan-huis ophaling GFT: stavaza 

 
De raadsleden ontvangen een overzicht van de omgevingsvergunningsaanvragen (IIOA), ingediend 
tussen 04/04/2024 en 03/10/2024. 

Het verslag van de milieuraad van 4 april 2024 wordt voorgelegd ter goedkeuring.  
Er zijn geen opmerkingen. Het verslag wordt goedgekeurd. 

1. Hemelwater- en droogteplan: advies 

Klimaatverandering zorgt voor een gewijzigd neerslagpatroon en een toenemende intensiteit van 
de buien en langdurige periodes van droogte. Er werd een ontwerp hemelwater- en droogteplan 
opgemaakt. Hierin staan acties om wateroverlast, droogte en erosie in Wortegem-Petegem tegen 
te gaan. De opmaak van zo een plan is ook een voorwaarde om als gemeente nog aanspraak te 
kunnen maken op subsidies van de Vlaamse Milieumaatschappij voor bv. het uitvoeren van 
rioleringswerken. 
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Het hemelwater- en droogteplan moet worden goedgekeurd door de gemeenteraad. Een ontwerp 
van het hemelwater- en droogteplan wordt voorgelegd aan de milieuraad, ter advies aan het 
schepencollege en de gemeenteraad. 

Bij de opmaak van het plan werden verschillende actoren betrokken. Zoals natuurpunt, aquafin, 
landbouworganisaties, de provincie Oost-Vlaanderen,… Vanuit de gemeente werd input gegeven 
over knelpunten van wateroverlast, droogte en erosie. 

In het plan staan 29 algemene acties vermeld. Daarnaast zijn er nog 12 acties die zich specifiek 
richten op 4 typegebieden (lintbebouwing, verstedelijkte kern en wijklinten, natuur- en groenzones, 
industrie en nijverheid). 

Deze acties richten zich ondermeer op: 

• erosiebestrijding 
• infiltratie- en buffergrachten 
• ontharding 
• opvangen van hemelwater 
• aanleggen van grasbufferstroken 
• bescherming van de natte natuurgebieden 
• sensibiliseren van de inwoners en bedrijven 

Wortegem-Petegem heeft een relatief lage verhardingsgraad (9 %) in vergelijking met het Vlaams 
gemiddelde (15%). 41% van de verharding is openbaar domein. De grootste verharding bevindt zich 
in het landelijk buitengebied (49,3%). Binnen het Lokaal energie- en klimaatpact is er de ambitie om 
1m³ te ontharden per inwoner tegen 2030. 

Enkele voorbeelden van onthardingsopportuniteiten zijn het versmallen van de wegbreedte 
bijvoorbeeld door het supprimeren van één van de twee voetpaden in rustige woonwijken of 
éénrichtingsstraten en het aanleggen van verlaagde infiltratie grasstroken. Noodzakelijke 
parkeerstroken aanleggen in waterdoorlatende materialen. Grotere parkings kunnen ruimte bieden 
voor kleinere groenzones of wadi’s. 

Daarnaast wil de gemeente ook het privaat domein blijven stimuleren om actief te ontharden. De 
gemeente zal via gerealiseerde projecten op het openbaar domein een voorbeeldrol vervullen ter 
sensibilisering van het privaat domein. Bij nieuwe projecten is het water ter plaatse houden door 
infiltratie en hergebruik het basisconcept. 

Om grondwaterverlies bij bemalingen voor bouwwerken zoveel mogelijk te beperken wordt door 
de gemeente een bemalingsstudie opgelegd waarbij de bemaling zowel in omvang als duur 
maximaal beperkt wordt. 

De milieuraad geeft volgende opmerkingen:  

• Een lid merkt op dat de deadline voor de goedkeuring van het plan te kortbij is om het plan 
grondig na te kijken met bv. de landbouwers. 

• Een ander lid vindt dat het plan te algemeen blijft en zich te weinig richt op de specifieke 
noden binnen de gemeente. De milieuambtenaar geeft mee dat er voor verschillende 
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specifieke locaties wel acties opgesomd staan in het plan. Deze kunnen echter niet allemaal 
afzonderlijk overlopen worden tijdens de milieuraad. 
 

2. Huis-aan-huis ophaling GFT: stavaza 

In elke gemeente in Vlaanderen moet de optie worden aangeboden aan de inwoners om GFT-afval 
te laten ophalen aan huis. Binnen de intercommunale I.VL.A. zal hiermee gestart worden begin 2026. 
Initieel werd door OVAM slechts uitstel gegeven tot de zomer van 2025. Vanuit de lerende 
netwerken van de VVSG werd echter ten stelligste afgeraden om met de inzamelingen van start te 
gaan in het hoogseizoen, omdat er tijdens de startfase van een nieuwe inzameling wel wat 
problemen kunnen opduiken. Bijgevolgd werd door OVAM goedkeuring gegeven voor uitstel tot 1 
januari 2026. 

Voor het uitrollen van de containers werden heel wat zaken in overweging genomen. Het 
uitgangspunt is dat het voor de burger zo gemakkelijk mogelijk moet zijn. Verder wordt ook 
rekening gehouden met de kosten. Zo is het voordeliger om de containers binnen een bepaald 
tijdsbestek uit te zetten. 

Inwoners zullen vanuit I.VL.A. een brief ontvangen waarmee ze op de hoogte worden gebracht van 
de invoer van de nieuwe GFT-containers. Indien men geen container wenst, dan kan men dit melden 
bij I.VL.A. Men kan ook kiezen voor een ander formaat.  
Iedereen die niet reageert zal een standaard container ontvangen van 120L. Andere opties zijn 40L 
en 240L. 

Er zal nog een tweede brief verstuurd worden om iedereen opnieuw de kans te geven om te 
reageren. Tegelijkertijd zal er ook via de communicatiekanalen van de gemeente voldoende over 
gecommuniceerd worden. 

Volgende stappen: 
• Het vastleggen van de tarieven. 
• Mailing en communicatiecampagne worden verder uitgewerkt. 
• Bij de appartementbeheerders leeft er enige bezorgdheid over de praktische uitwerking van 

de nieuwe inzameling. Er wordt geprobeerd om met de syndici tot een gepaste oplossing te 
komen. 

3. Varia: 

A)  Wijk-up: op 21 november gaat een klimaattafel door in Wortegem-Petegem. In het Lokaal 
energie- en klimaatpact is opgenomen dat er een klimaattafel moet georganiseerd worden voor 
minstens 135 wooneenheden. In samenwerking met Solva en Ecolife zullen we eigenaars en 
huurder van enkele wijken uitnodigen om hen te informeren over renovatiemogelijkheden. 


